

**Angus Reid Institute
National Report Q4
Nov. 24 to Dec. 1, 2023**

Some questions have been withheld for future release. Others have already been released.

La version française suivra.

Now, let's consider the role of religious and faith communities in Canada today. By "religious and faith communities" we are generally referring to a group of people who share a religious faith, such as Christianity, Judaism, Islam, Hinduism, or any other. And the group could be members of a formal religious order (nuns, for example) or simply involved lay people, or a combination of the two.

QAS1. [T]

Base=All

Single choice

How would you describe the overall contribution **all religious and faith communities** are making to Canada and Canadian society today?

Very good

More good than bad

A mix of good and bad

More bad than good

Very bad

QAS2. [T]

Base=All, split sample

Single choice grid

[This question is a split sample. All survey respondents will be asked about 4 of these groups, administered randomly.]

[Standalone Text Display]

Now think about some of the main values and beliefs related to faith and religion. We'll focus on four of the eight listed below, which the system will select at random.

[Randomize presentation of all 8]

Catholicism

Protestantism

Evangelical Christianity

Judaism

Islam

Hinduism

Sikhism

Atheism [Anchor]

[New text screen]

In your view, would you say the overall presence of each of these in Canadian public life is benefitting or damaging Canada and Canadian society?

[Randomly selected from religions listed in above text box; ensure that all are equally represented]

Group 1

Group 2

Group 3

Group 4

[Responses – This Order]

Damaging

No real impact

Benefitting

Don't know/Can't say

[ROTATE NEXT TWO QUESTIONS]

QAS4.

Base=All

Single choice

Some people say Canada has a serious problem with anti-Semitism, that is, hatred or prejudice against Jews. Others believe the issue is being overblown. How do you feel?

Anti-Semitism against Jews is a major problem requiring serious attention

It's a problem, but one among many others

It's a minor problem

It's not really a problem at all in Canada

QAS5.

Base=All

Single choice

Some people say Canada has a serious problem with anti-Muslim hatred and prejudice. Others believe the issue of anti-Muslim sentiments in Canada is being overblown. How do you feel?

Anti-Muslim hatred and prejudice is major problem requiring serious attention

It's a problem, but one among many others

It's a minor problem

It's not really a problem at all in Canada

Français

Maintenant, examinons le rôle des communautés confessionnelles et religieuses au Canada, de nos jours. Par « communautés religieuses et confessionnelles », nous faisons référence à un groupe de personnes partageant une même foi, comme le christianisme, le judaïsme, l'islam, l'hindouisme ou une autre foi. Ces groupes pourraient être constitués de membres d'un ordre religieux (des religieuses, par exemple) ou seulement de laïcs, ou encore une combinaison des deux.

QAS1. [T]

Base=All

Single choice

Comment évalueriez-vous la contribution des communautés religieuses et confessionnelles au Canada et à la société canadienne, de nos jours?

Très bonne

Plus de bien que de mal

Un mélange de bien et de mal

Plus de mal que de bien

Très mauvaise

QAS2. [T]

Base=All, split sample

Single choice grid

[New text screen]

De manière globale, la présence de ces groupes au sein de la vie publique canadienne est-elle avantageuse ou nuisible pour le Canada et la société canadienne, selon vous?

[Randomly selected from religions listed in above text box; ensure that all are equally represented]

Le catholicisme

Le protestantisme

Le christianisme évangélique

Le judaïsme

L'islam

L'hindouisme

Le sikhisme

L'athéisme **[Anchor]**

Group 1

Group 2

Group 3

Group 4

[Responses – This Order]

Nuisible

Pas d'impact réel

Avantageuse

Je ne sais pas/ je ne peux pas dire

[ROTATE NEXT TWO QUESTIONS]

QAS4.

Base=All

Single choice

Certains disent qu'il y a un grave problème d'antisémitisme au Canada, c'est-à-dire de la haine ou des préjugés à l'égard des juifs. D'autres disent que cet enjeu a été exagéré. Qu'en pensez-vous?

L'antisémitisme est un problème important auquel on doit accorder une attention particulière

C'est un problème parmi tant d'autres

C'est un problème mineur

Ce n'est pas vraiment un problème ici, au Canada

QAS5.

Base=All

Single choice

Certains disent qu'il y a un grave problème de haine et de préjugés à l'égard des musulmans au Canada. D'autres disent que la présence d'un sentiment antimusulman au pays a été exagérée. Qu'en pensez-vous?

La haine et les préjugés envers les musulmans sont un problème important auquel on doit accorder une attention particulière

C'est un problème parmi tant d'autres

C'est un problème mineur

Ce n'est pas vraiment un problème ici, au Canada